
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L=AJUNTAMENT D=ARTÀ

Caràcter:       ordinari
Data:             4 d=abril de 2002
Horari:          20 hores
Lloc:             sala de sessions de l=Ajuntament d=Artà

Hi assisteixen:
Montserrat Santandreu Ginard, batle
Antònia Tous Ginard, regidora
Jerónimo Ginard Ginard, regidor
Jaime Sureda Bonnín, regidor
José Silva Jiménez, regidor
Pere Llinás Morey, regidor
Magdalena Fuster Lorenzo, regidora
Apol•lònia Genovart Servera, regidora
Julen Adrián Gorostiza, regidor

Mateu Llodrà Sansaloni, secretari accidental

No hi assisteixen:
Elvira Piris Quetglas, regidora
Joan Amorós Bauçà, regidor
María Antonia Sansó Navarro, regidora
Francisco Javier Forteza Hidalgo, regidor

Ordre del dia

1. Aprovació, si s=escau, de les actes de les sessions anteriors.
2. Aprovació, si s=escau, de la incoació de l=expedient administratiu contradictori per recuperar el camí el 
Caló.
3. Aprovació definitiva, si s=escau, de les contribucions especials per dur a terme l=obra Remodelació i 

pavimentació dels carrers de Ciutat i d=Antoni Blanes .
4. Aprovació, si s=escau, de la modificació del Plec de condicions econòmiques que regeixen l=explotació del 
bar cafeteria del Poliesportiu Na Caragol.
5. Aprovació, si s=escau, de la moció d=adhesió a la campanya a favor dels Documents Plurals.
6. Aprovació, si s=escau, de les gratificacions del personal corresponents als mesos de gener i febrer de 
2002.
7. Aprovació, si s=escau, del pressupost de 2002.
8. Ratificació, si s=escau, de l=acord de la Comissió de Govern amb data de 04-02-2002 per consolidar 
l=ocupació eventual i la funcionarització de personal de l=Ajuntament d=Artà.
9. Precs i preguntes.

Desenvolupament de la sessió

1.  Aprovació, si s== escau, de les actes de les sessions anteriors

Es llegeixen les actes corresponents a les sessions de 29 d=octubre de 2001, 29 de novembre de 2001 i 9 
de gener de 2002, les quals s=aproven per unanimitat.

2. Aprovació, si s== escau, de la incoació de l==expedient administratiu contradictori per recuperar el 
camí del Caló

Atès que per decret de Batlia, de 14-02-02, dictat en virtut de l'informe emès per la Policia Local i pel zelador 
d'obres, mitjançant el qual es denunciava la instal•lació d'una tanca metàl•lica en el camí d'ús públic 
anomenat camí del Caló, que uneix Betlem amb el refugi d'embarcacions del Caló, per la Sra. María 
Asunción Serrat Fábrego, qui impedeix el seu ús, i atès que és urgent el seu reintegrament possessori, es 
va ordenar que l'arquitecte municipal i la secretària de la corporació n'emetessin els informes corresponents;

Atès que l'informe emès per l'arquitecte municipal confirma, de manera plena i completa, el fet denunciat per 
la Policia Local i pel zelador d'obres que el camí d'ús públic veï nal camí del Caló que es troba situat en el 
paratge conegut com el Caló, i que la Sra. María Asunción Serrat Fabregó ha instal•lat una tanca metàl•lica
sense comptar amb la llicència preceptiva, amb la qual  s'impedeix el pas;



Atès que l'informe jurídic emès per la secretària de la corporació aconsella la incoació del corresponent 
expedient de recuperació d'ofici de la possessió del camí esmentat , on els fets usurpatoris són evidents i 
clars, per la qual cosa, per restablir l'ús normal d'aquest, és necessari que es retiri aquesta tanca metàl•lica,
la qual cosa s'ha de fer amb la màxima urgència possible;

Vista la normativa a què es refereix l'informe jurídic esmentat;

La  Comissió Informativa General  proposa al Ple municipal l'adopció dels següents

ACORDS

1. Incoar el preceptiu expedient administratiu contradictori per recuperar d'ofici la possessió del bé de domini 
públic, i destinat a ús públic municipal, que no és altre que el camí situat al paratge denominat el Caló, on 
s'ha instal•lat una tanca metàl•lica que impedeix el pas dels veï ns. S'ha de tramitar aquest expedient en la 
forma que es preveu legalment fins que el Ple decideixi adoptar els acords que permetin, si s'escau, la 
recuperació efectiva de la possessió del domini públic usurpat.

2. Sotmetre a vista l'expedient i l'audiència a la persona interessada que ocupa il•legalment, sense cap 
mena d'autorització, mitjançant la tanca metàl•lica instal•lada en el camí d'ús públic veï nal esmentat, perquè 
en el termini de deu dies pugui al•legar allò que consideri pertinent en defensa del seu interès.

3. Facultar el batle perquè subscrigui tots aquells documents que siguin necessaris en ordre a l'efectivitat i 
l'execució plenes dels acords anteriors.

El portaveu del PP, Sr. Sureda, manifesta que el seu grup està d'acord amb la incoació de l'expedient 
contradictori per recuperar el camí del Caló. Considera que aquest camí és de titularitat de tothom, i, a més, 
es troba en zona de Costes. Per això, s'ha de restablir l'obertura del camí.

La portaveu d=UM, Sra. Genovart, diu que hi està d=acord.

El portaveu d=EU/EV, Sr. Adrián, exposa que és una operació per incitar el Govern a comprar les finques.

Finalment, diu que s=han de restablir els tancaments dels passos i penalitzar al màxim la infracció.

Després d=una breu deliberació, els reunits acorden, per unanimitat:

1.  Incoar el preceptiu expedient administratiu contradictori per recuperar d'ofici la possessió del bé de 
domini públic, i destinat a ús públic municipal, que no és altre que el camí situat al paratge denominat el 
Caló, on s'ha instal•lat una tanca metàl•lica que impedeix el pas dels veï ns. S'ha de tramitar aquest 
expedient en la forma que es preveu legalment fins que el Ple decideixi adoptar els acords que permetin, si 
s'escau, la recuperació efectiva de la possessió del domini públic usurpat.

2. Sotmetre a vista l'expedient i l'audiència a la persona interessada que ocupa il•legalment, sense cap 
mena d'autorització, mitjançant la tanca metàl•lica instal•lada en el camí d'ús públic veï nal esmentat, perquè 
en el termini de deu dies pugui al•legar allò que consideri pertinent en defensa del seu interès.

3. Facultar el batle perquè subscrigui tots aquells documents que siguin necessaris en ordre a l'efectivitat i 
l'execució plenes dels acords anteriors.

3. Aprovació definitiva, si s'escau, de les contribucions especials per dur a terme l'obra Remodelació

i pavimentació dels carrers de Ciutat i d'Antoni Blanes

El batle exposa que diversos veï ns dels carrers de Ciutat i d'Antoni Blanes, com a subjectes passius de 
l'expedient de contribucions especials per executar les obres de Remodelació i pavimentació dels carrers de 
Ciutat i d'Antoni Blanes, han presentat en aquest Ajuntament  recursos de reposició i al•legacions contra 
l'establiment, per part de l'Ajuntament, de contribucions especials per finançar les obres de Remodelació i 
pavimentació dels carrers de Ciutat i d'Antoni Blanes.

Vist l'informe jurídic que forma part de l'expedient corresponent,  segons el qual s'han d'estimar parcialment 
les al•legacions i els recursos presentats, en allò que fa referència a l'absència de motivació, ja que es troba 



a faltar, en l'expedient, una justificació o un estudi amb relació a l'opció o la determinació del percentatge a 
repercutir, que en aquest cas és del 90 %;

Vist que la manca de motivació es pot reparar mitjançant l'adopció d'un nou acord que subsani aquesta 
qüestió i que faci una referència a la determinació, de forma motivada, del percentatge adequat a repercutir;

Vist que, per a la seva determinació correcta, s'ha de tenir en compte la part de les obres que es considera 
que beneficien tota la col•lectivitat i que, per tant, han de ser costejades per l'Ajuntament, treball que, com ha 
posat de manifest la jurisprudència, és complicat;

Vist que en algun cas el percentatge fixat no s'allunya de la realitat, ja que el benefici derivat de les obres de 
millora i d'embelliment dels dos carrers repercuteix, especialment, sobre els propietaris dels immobles que 
tenen façana a aquests carrers, la qual cosa fa que sigui, singularment, rellevant l'augment del valor dels 
immobles per la millora urbanística, la plusvàlua evident en aquests terrenys i les edificacions que només els 
afecta, i no a la resta de la comunitat;

Vist que, d'una altra banda, hi ha la possibilitat que els vianants usin, esporàdicament, el passeig, així com 
el nou mobiliari urbà, però que les obres no tendran repercussió alguna sobre el valor dels seus immobles, 
que és el paràmetre que s'ha de tenir més en compte a l'hora d'establir aquest repartiment, ja que és, sense 
dubte, el més fàcilment determinable i el que aporta major seguretat jurídica a la decisió sobre el 
percentatge de repercussió;

Vist que es considera, per tant, que el repartiment 90 % - 10 % s'ajusta a la realitat de les coses, més 
encara si es té en compte que el projecte es finança en major mesura per subvencions i ajudes, les quals es 
podrien haver dedicat a finançar altres projectes en altres barris o carrers del municipi i que descarreguen el 
cost de les obres a suportar pels veï ns beneficiats directament;

Vist que, després de diverses reunions mantingudes amb l'associació de propietaris dels carrers de Ciutat i 
d'Antoni Blanes, s'ha arribat a l'acord de rebaixar la quantitat de 88.420,32€(14.711.903 PTA) -corresponent
a la partida de jardineria i de mobiliari urbà- de la quantitat a finançar mitjançant la imposició de
contribucions especials entre les persones beneficiades en el projecte de Remodelació i pavimentació dels 
carrers de Ciutat i d'Antoni Blanes, en concepte de subvenció atorgada per l'Ajuntament;

El batle proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents

ACORDS

1. Estimar parcialment els recursos i les al•legacions presentats contra l'establiment, per part de
l'Ajuntament, de contribucions especials per finançar les obres de Remodelació i pavimentació dels carrers 
de Ciutat i d'Antoni Blanes, en allò que fa referència a l'absència de motivació, ja que es troba a faltar, en 
l'expedient, una justificació o un estudi amb relació a l'opció o la determinació del percentatge a repercutir, 
que en aquest cas és del 90 %. 

2. Considerar que el repartiment 90 % - 10 % s'ajusta a la realitat i que és motivat perquè el benefici que 
se'n deriva de les obres de millora i d'embelliment dels dos carrers repercuteix, especialment, sobre els 
propietaris dels immobles que tenen façana en aquests carrers, la qual cosa fa que sigui singularment 
rellevant l'augment del valor dels immobles per la millora urbanística, la plusvàlua evident en aquests
terrenys i les edificacions que només els afecta, i no a la resta de la comunitat.

3. Rebaixar la quantitat de 88.420, 32€(14.711.903 PTA) -corresponent a la partida de jardineria i de 
mobiliari urbà-  de la quantitat a finançar mitjançant la imposició de contribucions especials entre les 
persones beneficiades en el projecte de Remodelació i pavimentació dels carrers de Ciutat i d'Antoni 

Blanes, en concepte de subvenció atorgada per l'Ajuntament.

4. Aprovar, en conseqüència, les modificacions dels apartats dels acords d'imposició i d'ordenació que es 
deriven de les al•legacions i dels acords als quals s'ha arribat amb l'associació de propietaris dels carrers de 
Ciutat i d'Antoni Blanes, que s'han de redactar de la manera següent:

- El cost total previst de les obres es fixa en 1.043.747,66€(173.664.998 PTA) i el cost suportat per 
l'Ajuntament, en 27.550,91€(4.584.086 PTA), després d'haver deduï t les subvencions que es reben del 
Consell de Mallorca, de la Conselleria d'Economia, Comerç i Indústria i de l'Ajuntament, que s'apugen a 
la quantitat de 768.238,54€(127.824.138 PTA).



- La quantitat que s'ha de repartir entre les persones beneficiades, la qual constitueix la base imposable 
de les contribucions especials, ha de ser el 90 % del cost total de les obres, després d'haver deduï t les 
subvencions que es reben del Consell de Mallorca, de la Conselleria d'Economia, Comerç i Indústria i de 
l'Ajuntament, que s'apugen a la quantitat de 247.958,21€(41.256.774 PTA).

- Aprovar la relació de subjectes passius i de quotes individuals que resulten d'aplicar els mòduls 
establerts a la base imposable, i que fan referència a cadascun dels immobles i dels propietaris afectats, 
tal com s'especifica en l'annex 1.

5. Aprovar el text definitiu dels acords esmentats, amb les correccions i les rectificacions que s'expressen en 
l'acord anterior, que s'han d'incloire en el text íntegre que figura com a annex 2 a aquest acord.

6. Publicar el text íntegre d'aquest acord, amb el text definitiu dels acords d'imposició i d'ordenació concrets, 
en la forma que preveu l'article 17.4 de la LRHL.

El portaveu del PP, Sr. Sureda, manifesta que està content que l'Equip de Govern s'hagi volgut entendre 
amb els veï ns i, també, de la rebaixa feta en la quota de les contribucions especials. Així mateix, diu que no 
està d'acord amb el padró de contribuents, perquè no hi figuren ni Gesa, ni Telefònica ni Repsol, tal com 
preveu la Llei de règim local; i proposa incloure-hi aquestes empreses.

La portaveu d'UM, Sra. Genovart, també se n'alegra de la rebaixa feta i li agradaria saber si les empreses 
Gesa, Telefònica i Repsol, en el cas que participin en els costos, amb quina quantitat hi participen.

El batle manifesta que aquestes empreses haurien de participar amb els costos si existissin unes galeries 
que poguessin utilitzar. També diu que la tipologia d'Artà fa que aquestes galeries no siguin factibles.

El portaveu del PP, Sr. Sureda, diu que, si l'Equip de Govern vol que el seu partit doni suport a la proposta,
aquest s'ha de comprometre a intentar que les empreses esmentades participin en els costos.

La portaveu d'UM, Sra. Genovart, considera que el percentatge del 90 % repercutit als contribuents és molt 
elevat; però que la llei ho permet. I que, per això, donarà suport a la proposta.

El portaveu d'EU/EV, Sr. Adrián, diu que hauria estat desitjable que les converses amb els veï ns
s'haguessin fet abans del començament de les obres. Diu que en part està d'acord amb el portaveu del PP, 
en allò que fa referència a la inclusió de Gesa, Telefònica i Repsol en el padró de contribuents.

El portaveu esmentat no entén per què ha quedat fora de la subvenció del POS el projecte la xarxa de 
pluvials. Diu que hi ha errades en les partides de PVC perquè hi ha materials alternatius que s'han de fer 
servir preferentment, segons les NS (art. 5.09.03); que troba que el preu de la pedra de Binissalem és 
massa elevat. 

A més, diu que s'ha fet tot el contrari d'allò que es va aprovar en relació a la moderació del trànsit: s'ha 
marcat un carril central per a la circulació de vehicles i s'ha  instal•lat  pedra de Binissalem per a les 
voravies.

Manifesta que només s'ha posat la pedra de Binissalem al carrer de Ciutat, quan en la reunió informativa 
amb els veï ns se'ls va dir que, també, se'n posaria al carrer d'Antoni Blanes. 

Denuncia la manca d'inclusió del valor cadastral del Teatre Municipal.

I, finalment, el portaveu esmentat vol que el batle li demostri que la fusta dels bancs que s'instal•len en el 
carrer de Ciutat és l'adequada, provinent d'explotacions sostenibles. Anuncia que votarà en contra.

A continuació, es vota l'assumpte, i, per 7 vots a favor (UIA, PSOE i UM) i 2 vots en contra (PP i EU/EV), 
que representa la majoria absoluta que requereix l'article 47-3.h de la LRBRL per a aquest tipus d'acord,
s'acorda:

1. Estimar parcialment els recursos i les al•legacions presentats contra l'establiment, per part de
l'Ajuntament, de contribucions especials per finançar les obres de Remodelació i pavimentació dels carrers 
de Ciutat i d'Antoni Blanes, en allò que fa referència a l'absència de motivació, ja que es troba a faltar, en 
l'expedient, una justificació o un estudi amb relació a l'opció o la determinació del percentatge a repercutir, 
que en aquest cas és del 90 %.



2. Considerar que el repartiment 90 % - 10 % s'ajusta a la realitat i que és motivat perquè el benefici que 
se'n deriva de les obres de millora i d'embelliment dels dos carrers repercuteix, especialment, sobre els 
propietaris dels immobles que tenen façana en aquests carrers, la qual cosa fa que sigui singularment 
rellevant l'augment del valor dels immobles per la millora urbanística, la plusvàlua evident en aquests 
terrenys i les edificacions que només els afecta, i no a la resta de la comunitat.

3. Rebaixar la quantitat de 88.420, 32€(14.711.903 PTA) -corresponent a la partida de jardineria i de
mobiliari urbà-  de la quantitat a finançar mitjançant la imposició de contribucions especials entre les 
persones beneficiades en el projecte de Remodelació i pavimentació dels carrers de Ciutat i d'Antoni 
Blanes, en concepte de subvenció atorgada per l'Ajuntament.

4. Aprovar, en conseqüència, les modificacions dels apartats dels acords d'imposició i d'ordenació que es 
deriven de les al•legacions i dels acords als quals s'ha arribat amb l'associació de propietaris dels carrers de 
Ciutat i d'Antoni Blanes, que s'han de redactar de la manera següent:

- El cost total previst de les obres es fixa en 1.043.747,66€(173.664.998 PTA) i el cost suportat per 
l'Ajuntament, en 27.550,91€(4.584.086 PTA), després d'haver deduï t les subvencions que es reben del 
Consell de Mallorca, de la Conselleria d'Economia, Comerç i Indústria i de l'Ajuntament, que s'apugen a 
la quantitat de 768.238,54€(127.824.138 PTA).

- La quantitat que s'ha de repartir entre les persones beneficiades, la qual constitueix la base imposable 
de les contribucions especials, ha de ser el 90 % del cost total de les obres, després d'haver deduï t les 
subvencions que es reben del Consell de Mallorca, de la Conselleria d'Economia, Comerç i Indústria i de 
l'Ajuntament, que s'apugen a la quantitat de 247.958,21€(41.256.774 PTA).

- Aprovar la relació de subjectes passius i de quotes individuals que resulten d'aplicar els mòduls 
establerts a la base imposable, i que fan referència a cadascun dels immobles i dels propietaris afectats, 
tal com s'especifica en l'annex 1.

5. Aprovar el text definitiu dels acords esmentats, amb les correccions i les rectificacions que s'expressen en 
l'acord anterior, que s'han d'incloire en el text íntegre que figura com a annex 2 a aquest acord.

6. Publicar el text íntegre d'aquest acord, amb el text definitiu dels acords d'imposició i d'ordenació concrets, 
en la forma que preveu l'article 17.4 de la LRHL.

Finalment, se sotmet a votació l'esmena presentada pel PP, referent a la inclusió en el padró de
contribuents de Gesa, Telefònica i Repsol, la qual, per 1 vot a favor (PP), 6 vots en contra (UIA i PSOE) i 2 
abstencions (UM i EU/EV), no s'aprova per manca de quòrum en la votació.

4. Aprovació, si s== escau, de la modificació del Plec de condicions econòmiques administratives que 
regeixen l ==explotació del bar cafeteria del Poliesportiu Na Caragol

El batle explica la proposta de l=Equip de Govern que, literalment, diu:

"MODIFICACIÓ DEL PLEC DE CONDICIONS ECONOMICOADMINISTRATIVES QUE REGEIXEN
L'EXPLOTACIÓ DEL BAR CAFETERIA DEL POLIESPORTIU NA CARAGOL

Vist que el Ple de l'Ajuntament, a la sessió de dia 4 de desembre de 1997, va adjudicar definitivament el 
contracte d'explotació del bar cafeteria del Poliesportiu Na Caragol, mitjançant el sistema d'arrendament, 
dotat de mobiliari i d'instal•lacions, al Sr. Isidro Rios Arenas;

Vist que, segons la clàusula tercera del contracte, signat el dia 29 de desembre de 1997, la vigència 
d'aquest contracte estenia la seva vigència des del dia 29 de desembre de 1997 fins al dia 29 de desembre 
de l'any 2001;

Vist que l'esmentada clàusula tercera estableix que l'arrendament es podrà prorrogar 4 anys més, sempre i 
quan alguna de les parts no denunciï  la seva vigència, amb 6 mesos d'antelació a la finalització del 
contracte;

Vist que dia 29 de desembre de 2001 cap de les parts no ha denunciat la vigència del contracte i que aquest 
s'ha prorrogat automàticament;



Vist que, davant de l'existència de canvis en les instal•lacions del Poliesportiu Na Caragol, es proposa la 
modificació dels articles 6-l  i  7-d del plec de condicions, la redacció dels quals quedaria de la manera 
següent:

- Redacció proposada per a l'article 6-l: "Neteja, tres vegades per setmana, de la pista exterior i de les tres 
pistes de tennis, així com de les futures ampliacions que es puguin dur a terme durant la vigència d'aquest 
contracte".

- Redacció proposada per a l'article 7-d: "L'Ajuntament dóna al concessionari el 25 % de la recaptació 
mensual, en concepte de l'arrendament de pistes, i les quotes dels abonats a les pistes de tennis, de 
manera que el concessionari s'assegura un mínim de 9.916,70€ (1.650.000 PTA) anuals per aquest
concepte".

- Redacció proposada per a l'article 7-d1: "Si la quantitat anual recaptada en concepte del 25 % supera la 
quantitat de 9.916,70 €, l'excedent s'ha de repartir, el 50 % entre el concessionari i l'Ajuntament".

El senyor Llinás (PSOE) diu que es proposa assegurar aquesta quantitat al concessionari, perquè els 
ingressos han minvat des que es va donar la piscina en concessió i, també, perquè s=ha deixat de fer el 
torneig de futbet. Seguidament, comunica quina ha estat la rendibilitat del bar i el percentatge cobrat pel 
lloguer de les pistes durant els darrers quatre anys, perquè la corporació tengui dades per poder decidir.

El senyor Sureda (PP) diu que, amb les dades que els ha facilitat el senyor Llinás, es veu que els beneficis 
augmenten. Recorda que és una concessió; que al seu dia es varen presentar les ofertes corresponents i es 
va triar la de l=actual concessionari; i que considera que, si es volen modificar les condicions, la cosa més 
adient és convocar un nou concurs públic.

El senyor Llinàs (PSOE) diu que el plec preveu la pròrroga.

El batle es dirigeix al senyor Sureda i li diu que el PP només té en compte el caire mercantilista de 
l=operació, però que considera que n=hi ha molts d=altres que s=han de tenir en compte.

La senyora Genovart (PP) diu que està clar que les parts contractants tenien dret a la pròrroga, que 
considera que és un risc canviar si l=augment que es proposa gairebé és insignificant i que la cosa ara
funciona. Anuncia el seu vot afirmatiu.

El senyor Adrián (EU-EV) diu que, si bé hi ha una pista més que s=ha de mantenir, també és cert que hi ha 
una piscina manco. També diu que ha vist que hi ha una minva de beneficis d'unes 800.000 PTA, que la 
proposta li sembla raonable i que votarà a favor.

Es vota l=assumpte i, per 8 vots a favor (UIA, PSOE, UM i EU-EV) i 1 en contra (PP), s=acorda:

Modificar els articles 6-l i 7-d del plec de condicions economicoadministratives que regeixen l=explotació del 
bar cafeteria del Poliesportiu de Na Caragol, la redacció dels quals quedaria de la manera següent:

- Article 6-l: "Neteja, tres vegades per setmana, de la pista exterior i de les tres pistes de tennis, així com de 
les futures ampliacions que es puguin dur a terme durant la vigència d'aquest contracte".

- Article 7-d: "L'Ajuntament dóna al concessionari el 25 % de la recaptació mensual, en concepte de 
l'arrendament de pistes, i les quotes dels abonats a les pistes de tennis, de manera que el concessionari 
s'assegura un mínim de 9.916,70€ (1.650.000 PTA) anuals per aquest concepte". 

- Article 7-d1: "Si la quantitat anual recaptada en concepte del 25 % supera la quantitat de 9.916,70 €,
l'excedent s'ha de repartir, el 50 % entre el concessionari i l'Ajuntament".

Seguidament, se sotmet a votació la proposta del PP de realitzar un nou concurs públic, la qual es 
desestima per 1 vot a favor (PP) i 8 vots en contra (UIA, PSOE, UM i EU/EV).

5. Aprovació, si s==escau, de la moció d==adhesió a la campanya a favor dels AA Documents plurals@@
El batle explica la proposta que, copiada literalment, diu:

AEXPOSICIÓ DE MOTIUS



L'article 3 de la Constitució espanyola disposa que el castellà és la llengua espanyola oficial de l'Estat, 
estableix que les altres llengües espanyoles seran oficials en les respectives comunitats autònomes d'acord 
amb els seus estatuts d'autonomia i anuncia que la diversitat lingüística d'Espanya serà objecte d'especial 
respecte i protecció.

Malgrat aquest mandat constitucional de respecte i protecció del caràcter plurilingüe de l'Estat, les 
llengües espanyoles diferents del castellà, que es parlen en un territori on viu més del 40 per cent de la 
població espanyola, han estat absents durant més de 20 anys d'un seguit d'àmbits de gran importància 
simbòlica i pràctica, entre els quals hi ha la documentació personal dels ciutadans (el document nacional 
d'identitat, el passaport i el permís de conduir) i la documentació dels residents estrangers, que en una 
època d'immigració creixent com l'actual ha adquirit una rellevància que fins ara no havia tengut.

Aquesta pràctica espanyola contrasta amb la de les altres democràcies plurilingües d'Europa i del 
món, que traslladen als seus documents la seva diversitat lingüística interna i d'aquesta manera permeten 
no solament que els ciutadans de llengües diferents es reconeguin en els seus documents sinó també que 
tots els ciutadans, independentment de la seva llengua habitual, així com els residents estrangers, tenguin 
l'oportunitat de veure reflectit en la seva documentació el pluralisme lingüístic de la societat i l'acceptin com 
un fet normal. 

Així, Bèlgica incorpora en la carta d'identitat i el passaport el francès i el neerlandès, però també l'alemany, 
que només parla l'1 per cent de la població; Finlàndia utilitza el finès i el suec en tots els documents; el 
Canadà fa el mateix amb l'anglès i el francès; i els documents personals a Suï ssa contenen les quatre 
llengües oficials (el francès, l'alemany, l'italià i el romanx, que com l'alemany a Bèlgica només parla l'1 per 
cent de la població). En tots quatre casos, el plurilingüisme és present en tots els documents incloent -hi el 
passaport, sense necessitat de petició prèvia de l'interessat i independentment del lloc on s'expedeixen.

Com a ciutadans espanyols que parlam llengües diferents del castellà ens volem reconèixer en els nostres 
documents personals, i també volem que el conjunt de la societat espanyola conegui i faci seu el caràcter 
plurilingüe de l'Estat que tots compartim.

Per aquesta  raó, volem cridar els nostres governants a prendre totes les mesures necessàries perquè en el 
termini més breu possible els documents personals espanyols adoptin un règim lingüístic semblant al que 
apliquen les altres democràcies plurilingües del món, que permeti una plasmació efectiva del mandat 
constitucional de respecte i protecció de la diversitat lingüística espanyola.

Per tot això, es presenta al Ple de l=Ajuntament d=Artà la següent 

PROPOSTA D=ACORD

1. Afegir-se a la campanya "Documents plurals", que propugna la incorporació als documents nacionals 
d'identitat, passaports, permisos de conduir, targetes de resident estranger i tota altra documentació 
personal de les llengües espanyoles diferents del castellà que són oficials d'acord amb els estatuts 
d'autonomia, sense excloure l'ús addicional de les llengües que, tot i no ser oficials d'acord amb els 
estatuts d'autonomia, es beneficien igualment del mandat constitucional de respecte i protecció de la 
diversitat lingüística espanyola.

2. Instar tot els grups parlamentaris del Parlament de les Illes Balears a presentar a la Mesa del Congrés 
dels Diputats una proposició de llei sobre l'ús de les llengües espanyoles als documents nacionals 
d'identitat, passaports, permisos de conduir, targetes de resident estranger i tota altra documentació 
personal.

3. Fer arribar aquesta moció al Parlament de les Illes Balears (M. Hble. Sr. Maximilià Morales i Gómez, 
president del Parlament de les Illes Balears, Palau Reial, 16, 07001 Palma), a la seu del Govern central 
al Palau de la Moncloa (Excm. Sr. José María Aznar López, president del Govern, Complejo de la 
Moncloa, Puerta de Hierro, s/n, 28071 Madrid; Excm. Sr. Juan José Lucas Jiménez, ministre de
Presidència, Complejo de la Moncloa, Puerta de Hierro, s/n, 28071 Madrid), al Ministeri d=Interior (Excm. 
Sr. Mariano Rajoy Brey, vicepresident primer i ministre d=Interior, C/ Amador de los Ríos, 7, 28010 
Madrid), al Ministeri d=Afers Exteriors (Excm. Sr. Josep Piqué i Camps, ministre d=Afers Exteriors, plaza 
del Marqués de Salamanca, 8, 28071 Madrid), a la Presidència del Congrés dels Diputats (Excma. Sra. 



Luisa Fernanda Rudi Úbeda, presidenta del Congrés dels Diputats, carrera de San Jerónimo, s/n, 28014 
Madrid) i a Organització pel Multilingüisme (apartat de correus 107, 08560 Manlleu).

Es vota l=assumpte i els reunits acorden, per unanimitat:

1. Afegir-se a la campanya "Documents plurals", que propugna la incorporació als documents nacionals 
d'identitat, passaports, permisos de conduir, targetes de resident estranger i tota altra documentació 
personal de les llengües espanyoles diferents del castellà que són oficials d'acord amb els estatuts 
d'autonomia, sense excloure l'ús addicional de les llengües que, tot i no ser oficials d'acord amb els 
estatuts d'autonomia, es beneficien igualment del mandat constitucional de respecte i protecció de la 
diversitat lingüística espanyola.

2. Instar tot els grups parlamentaris del Parlament de les Illes Balears a presentar a la Mesa del Congrés 
dels Diputats una proposició de llei sobre l'ús de les llengües espanyoles als documents nacionals 
d'identitat, passaports, permisos de conduir, targetes de resident estranger i tota altra documentació 
personal.

3. Fer arribar aquesta moció al Parlament de les Illes Balears (M. Hble. Sr. Maximilià Morales i Gómez, 
president del Parlament de les Illes Balears, Palau Reial, 16, 07001 Palma), a la seu del Govern central 
al Palau de la Moncloa (Excm. Sr. José María Aznar López, president del Govern, Complejo de la 
Moncloa, Puerta de Hierro, s/n, 28071 Madrid; Excm. Sr. Juan José Lucas Jiménez, ministre de 
Presidència, Complejo de la Moncloa, Puerta de Hierro, s/n, 28071 Madrid), al Ministeri d=Interior (Excm. 
Sr. Mariano Rajoy Brey, vicepresident primer i ministre d=Interior, C/ Amador de los Ríos, 7, 28010 
Madrid), al Ministeri d=Afers Exteriors (Excm. Sr. Josep Piqué i Camps, ministre d=Afers Exteriors, plaza 
del Marqués de Salamanca, 8, 28071 Madrid), a la Presidència del Congrés dels Diputats (Excma. Sra. 
Luisa Fernanda Rudi Úbeda, presidenta del Congrés dels Diputats, carrera de San Jerónimo, s/n, 28014 
Madrid) i a Organització pel Multilingüisme (apartat de correus 107, 08560 Manlleu).

6. Aprovació, si s== escau, de les gratificacions del personal corresponents als mesos de gener i febrer 
de 2002

El batle explica que aquestes gratificacions corresponen a feines extres del personal de la Brigada durant 
les festes de Sant Antoni i dels Darrers Dies i del personal d=Intervenció en l=actualització de l=any 2001, els 
pressuposts de 2002 i la transformació de les dades en pessetes a euros.

Es vota l=assumpte, i els reunits acorden, per unanimitat, aprovar les gratificacions del personal esmentat 
per un import de 4.961,35 €.

7. Aprovació, si s==escau, del pressupost de 2002

El batle explica el pressupost de despeses a nivell de capítols i ressalta allò que considera més important. 
Diu que el capítol I inclou el 50 % de la puja dels sous i, en conseqüència, també de la Seguretat Social, que 
és va acordar amb els sindicats, i que detalla les inversions més significatives. Seguidament, explica el 
d=ingressos al mateix nivell.

Pel que fa a la plantilla del personal, diu que la cosa més important d=enguany és la creació de vacants per 
poder funcionaritzar el personal que té contractes de duració determinada.

En relació a  les bases d=execució del pressupost, diu que són iguals que les de l=any passat només que 
s=han actualitzat les dades i la gran diferència és que aquest any no es preveu nou endeutament. 

El senyor Sureda (PP) diu el següent:

$ Que, quant a les bases d=execució del pressupost, no té res a dir.

$ Que li agradaria conèixer la distribució del romanent líquid de Tresoreria lliure per a 
despeses generals.

$ Que considera necessària la creació de la plaça d=arquitecte municipal en plantilla, 
perquè amb la creació d=aquesta plaça millorarà el servei i baixarà el seu cost.

$ Que considera que és un pressupost realista, però que no és el que ell faria.



$ Que troba necessari que es facin les obres d=acondicionament de Can Solivellas.

$ Com a conclusió, diu que s=abtendran i proposa reduir la despesa corrent i incloure 
la  vacant de la plaça d=arquitecte municipal a la plantilla de personal.

Seguidament, el batle respon al senyor Sureda i li comunica la distribució del romanent líquid de Tresoreria 
lliure per a despeses generals i li diu que la contenció de la despesa corrent és l=aspiració de qualsevol 
polític, però que ningú no pot arribar-hi.

La senyora Genovart (UM) exposa el següent:

$ Que considera del tot necessari la creació de la plaça d=arquitecte municipal en 
plantilla.

$ Que es planteja l=eficiència d'alguns serveis.

$ Que els seus conceptes es diferencien dels del representant d=EU/EV i s=hi dirigeix 
per dir-li:

Que vol fer moltes coses, com per exemple aturar la construcció, preservar el 
màxim d=espais naturals,  expropiar i ofegar iniciatives de propietaris i empresaris;
però allò que no diu el senyor Adrián és d=on s=han de treure els doblers per dur a 
terme les seves iniciatives.

Que, si es dugués a terme la política que diu el representant d=EU/EV, en aquest 
poble de cada dia hi hauria menys ingressos i s=aniria empobrint. També diu que es 
demana el següent: si els polítics haguessin d=avalar les propostes d=endeutament
amb el seu patrimoni, serien igual de generosos?

Que considera que fer política no consisteix en fer denúncies, amenaces o
desqualificacions personals. Per acabar, diu que ella és una militant d=un partit de 
centre i que això li permet votar tant a la dreta com a l=esquerra.

El senyor Adrián (EU/EV) destaca:

$ Els aspectes positius:

És la primera vegada que s=han convocat els consells d=àrea per tractar els temes 
dels pressupots abans d=aprovar-los, si bé no varen arribar amb l=antelació que 
pertoca.

La previsió de vacants a la plantilla de personal  per convertir, en estables, 20 
places que s=ocupen amb contractes de duració determinada. En aquest sentit, 
demana la ratificació de l=acord de la Comissió de Govern on es va tractar el tema.

El conveni amb el CE Artà per instal•lar gespa artificial en el camp de Ses 
Pesqueres.

La creació d=una partida pressupostària per instal•lar energies alternatives. D=una
altra banda, diu que l=arquitecte municipal bloqueja la redacció del pla pilot
d=implantació d=energies renovables i d=estalvi energètic.

La reparació i el condicionament de les escoles velles, de les teulades de la Sala i 
dels accessos per a persones discapacitades.

Que s=executin les obres dels POS i demana que les errades que diu que s=han fet 
als carrers de Ciutat i d'Antoni Blanes i Ciutat (manca d=informació als veï ns, manca 
de  participació d=aquests en les decisions i la utilització de PVC) no es tornin 
repetir.

La part del pressupost que es dedica a despesa social.

$ Els aspectes negatius:



El punt negre d=aquest Ajuntament és el gabinet d=urbanisme, que està format, 
majoritàriament,  per personal extern a la plantilla municipal, designat a dit per 
l=arquitecte, el senyor Carrió. Diu que aquest gabinet funciona malament tal com es 
demostra amb el retard de la revisió de les NS, amb la tramitació deficient de les 
sol•licituds de llicències i dels expedients de demolició.

El pagament dels  honoraris a Espai CB i a l=aparellador César Córdoba. Considera 
que amb els imports que es paguen a les empreses  esmentades es poden crear les 
places de plantilla.

La contractació d=una nova arquitecta de la manera com s=ha dit anteriorment.

No estar informat del Pla d=actuació comercial. Diu que no és lògic que un regidor 
s=hagi d=informar pels diaris.

Que no es varen tenir en compte, quan es va redactar el pressupost, les
al•legacions que el seu grup va fer a les ordenances de l=IBI, el Centre de Dia, la 
Residència, l=aigua i la piscina.

Negar-li la participació en el Patronat de la Residència. Diu que el Patronat que hi 
ha actualment no és el seu model.

Denunciar la manca de participació en el Projecte Ferrutx.

Recuperar la Comissió de Festes, i diu que el batle la va acceptar per a la Colònia i 
que la negà a Artà.

Diu que espera que es facin els pipicans i que es vigilin les platges.

Denuncia la facturació que es paga a Electro Hidràulica en concepte de
manteniment i diu que amb l=import que es paga a aquesta empresa es podria 
contractar personal en plantilla destinat a manteniment.

No veu cap partida per comprar sòl i diu que, per poder fer habitatges de protecció 
oficial, no es tracta de gran quantitat de diners sinó que es tracta de negociar 
terrenys.

A la partida del Fons Mallorquí de Solidaritat hi figura un 0,7 % i UIA, en el seu 
programa electoral, va anunciar l=1 %.

L'escola de Na Caragol està saturada i demana un nou edifici.

Es queixa dels càrrecs de confiança i diu que aquestes places haurien d=estar
ocupades per personal assalariat normal.

Falta donar suport a la descentralització administrativa de la Colònia de Sant Pere.

Demana més participació ciutadana en la formació dels pressuposts.

També demana participar en el Patronat del Museu.

No figura cap partida per insonoritzar els aparells d=acondicionament d=aire
(climatització) del Teatre.

Se li va negar l=exempció de l=impost de construccions a les llicències d=obres
sol•licitades per reparar els danys provocats pel temporal.

Com a conclusió, diu que votarà en contra de la proposta.

Seguidament, el batle dóna la paraula a la representant de Promenunts, qui ha sol•licitat intervenir en 
aquesta sessió.



La representant de Promenuts demana al batle:

1. Si es poden destinar 3.000€del pressupost per organitzar la diada que denominen ALa revolució de les 
flors@.
2. Que tengui en compte les seves propostes a l=hora de fer els pressuposts i demana que s=hi inclogui una 
partida de designació  lliure que gestionaria una comissió  formada per representants de l=Ajuntament i 
d=entitats de la Colònia. 

3. La contractació d=un/a logopeda per a les escoletes d=Artà i de la Colònia.

4. Un nou vial sense trànsit que uneixi l=àrea escolar situada a Montferrutx i el centre de la Colònia.

5. Reparar els danys produï ts pel temporal a Caloscamps.

6. Transport per poder anar a l=Hospital de Manacor.

El batle li contesta que el tema de ALa revolució de les flors@ té cabuda dins el pressupost; que la 
contractació del/de la logopeda es demanarà a la Conselleria; que el nou vial sense trànsit s=ha suggerit a la 
Conselleria de Medi Ambient; que, en relació a la recuperació de Caloscamps, s=han fet  gestions amb la 
Demarcació de Costes i se=ls ha contestat que la mar té un procés natural de menjar terra; i que, en relació 
al transport per anar a l=Hospital de Manacor, és una competència de la Conselleria de Transports.

Seguidament, es voten els pressuposts de l=any 2002, les bases d=execució i la plantilla de personal, i 
s=acorda, per 7 vots a favor (UIA, PSOE i UM), 1 en contra (EU) i 1 abstenció (PP):

1. Aprovar el pressupost  d=aquesta corporació per a l=exercici de 2002, que tant en 
despeses com en ingressos s=apuja a la quantitat de 9.406.953.51 €.

2. Aprovar les bases d=execució i la plantilla de personals tal com estan redactades.

3. Exposar al públic aquest acord mitjançant un anunci en el BOIB.

A continuació, el batle proposa incloure el punt següent a l=ordre del dia A8. Ratificació, si s=escau, de l=acord
de la Comissió de Govern amb data 04-02-2002 per consolidar l=ocupació eventual i la funcionarització de 
personal de l=Ajuntament d=Artà@.
Els reunits acorden, per unanimitat, incloure aquest punt en l=ordre del dia. 

8. Ratificació, si  s== escau, de l== acord de la Comissió de Govern amb data 04-02-2002 per consolidar 
l== ocupació eventual i la funcionarització de personal de l==Ajuntament d== Artà

Els reunits acorden, per unanimitat, ratificar l=acord de la Comissió de Govern amb data 04-02-2002 per 
consolidar l=ocupació eventual i la funcionarització de personal de l=Ajuntament d=Artà.

9. Precs i preguntes

En primer lloc, es passa a tractar les dues  mocions presentades pel senyor Adrián (EU/EV) que es 
transcriuen literalment:

APRIMERA. MILLORA DE LA VIGILÀNCIA I EL CONTROL DE LA DISCIPLINA URBANÍSTICA

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

1. Atès que es pot comprovar que les infraccions urbanístiques greus en aquest municipi no només no han 
disminuï t, sinó que s=incrementen any rere any;

2. Atès que la imposició de multes no atura noves infraccions, especialment les noves construccions 
il•legals;



3. Atès que altres vegades aquest regidor ha denunciat amb proves la tramitació irregular dels expedients 
(expedients aturats durant 3 mesos, com en el cas de l=obra de Son Not-Es Pinet);

4. Atès que el Sr. Batle té aturada, de manera absolutament arbitrària, els 9 expedients de demolició que 
van ser aprovats pel plenari extraordinari de juliol;

5. Atès que per la tramitació deficient dels expedients, per responsabilitat del Sr. Batle, els acords de 
demolició d=aquests expedients hauran de tornar a ser aprovats en plenari;

6. Atès que són molt nombrosos els expedients de disciplina urbanística motivats per infracció greu i que 
suposen nous expedients de demolició;

7. Atès que són nombrosos, també, els casos en els quals les obres amb expedients oberts són contínues 
encara que tinguin ordre de paralització;

8. Atès que són nombrosos els expedients d=infracció que s=han de reiniciar perquè no són resolts en els 
terminis preceptius (un any);

9. Atès que la petició de subrogació per part del CIM dels expedients mal tramitats per aquest Ajuntament 
suposa una important pèrdua d=ingressos per a la Hisenda Local (com exemple hi ha els 3 expedients de 
Carrossa);

10. Atès que l=Ajuntament està donant una imatge de funcionament irregular i que pot fer pensar a la 
ciutadania que no són els criteris de respecte a la normativa els que guien la vigilància de la disciplina 
urbanística;

11. Atès que, per això, està ben estesa entre la ciutadania l'espècie que creu que si paga una multa, encara 
que de vegades pugui semblar grossa, es poden fer les construccions il•legals que es vulguin, fins i tot en 
ANEI i, ara, en Parc Natural;

12. Atès que la negativa de l=Equip de Govern a abordar aquest conjunt de problemes no deixaria altra 
sortida, als que sí que ho volem fer, que la petició de subrogació al CIM de manera massiva i rutinària de 
tots els expedients d=infracció urbanística tramitats irregularment;

Aquest regidor presenta la següent 

PROPOSTA

1. L=Ajuntament en Ple ha de crear una comissió municipal d=urbanisme per 
vigilar i controlar  la disciplina urbanística, les funcions de la qual han de ser les següents:

a) Registre i seguiment de totes les denúncies d=infracció urbanística que arribin a l=Ajuntament, tant les 
presentades per particulars com les detectades (i, també, registrades) pel zelador municipal d=obres.
D=aquesta manera, deixarà de ser una persona (un tècnic o un polític) qui pugui decidir quines denúncies es 
perden pels calaixos i quines han de seguir la seva tramitació i, també, es podrà comprovar el registre de les 
presumptes infraccions detectades pel zelador, que a hores d=ara no es fa.

b) Control de tot el procediment sancionador des de l=obertura de l =expedient fins a la resolució, fent complir 
la normativa (que és l'única manera de ser justs i d=evitar favoritismes).

c) Assegurar el compliment dels terminis en la tramitació dels expedients i detectar els colls de botella allà 
on s=atura i on s=entorpeix la tramitació dels expedients.

d) Assegurar que els procediments de legalització de les infraccions siguin realment aquests, i no
subterfugis legals que suposin tractaments de favor.

e) Totes les que, a més de les anteriors, li delegui el batle.

2. La Comissió Municipal d=Urbanisme ha d=estar formada per:

a) El batle, o el regidor responsable d=urbanisme, que en serà el president.
b) Els representats de totes les forces polítiques presents al consistori (per exemple, en la mateixa proporció 
que s=ha establert al Patronat del Teatre Municipal).



c) Els tècnics municipals: arquitecte, aparellador, enginyer i secretària municipal.

3.  La Comissió Municipal d=Urbanisme s=ha de convocar de manera ordinària amb caràcter mensual, i de 
manera extraordinària sempre que el president ho consideri oportú.@
Per 1 vot a favor (EU-EV) i 8 en contra (UIA, PSOE, PP i UM), es desestima la moció.

AASEGONA. Sol••licitud perquè s==ofereixi a l==IBAVI  el solar de 1049 m
2
, situat a la 

zona 28-01 de la Colònia de Sant Pere

EXPOSICIÓ DE MOTIUS
Atès que en l=estudi de demanda realitzat per l=IBAVI el maig de 2001 es detecta que la demanda
d=habitatge arriba al 9 % de la població del municipi;

Atès que la promoció d=habitatges socials que ara es troba en construcció és insuficient per absorbir la 
demanada existent;

Atès que al nucli de la Colònia mai no s=ha promogut cap promoció d=habitatge social i que, a més, aquest 
nucli presenta uns perfils d=estacionalitat prou acusats;

EU/EV proposa al Ple de l=Ajuntament l=adopció dels següents

ACORDS

1. El Plenari de l=Ajuntament d=Artà ofereix a l=IBAVI el solar de 1049 m2, situat a la zona 28-01, de 
propietat municipal, per promoure una altra promoció d'habitatges socials.

2. El Plenari ha de prendre els acords necessaris per canviar la qualificació del solar de 1049 m2, situat a 
la zona 28-01, de propietat municipal, per modificar les seves condicions de parcel•lació, edificació i ús i 
per assimilar-les a les del solar de Na Caragol, on actualment s=estan construint els 48 habitatges 
socials.

3. El Plenari ha de trametre aquestes resolucions a la Direcció General d=Arquitectura i Habitatge.@
El batle contesta al senyor Adrián dient-li que s=està en procés de revisió de normes i que s=estudiarà
aquesta possibilitat en el moment que l=Equip de Govern ho consideri oportú.

Per 1 vot a favor (EU-EV) i 8 en contra (UIA, PSOE, PP i UM), es desestima la moció.

PREGUNTES

Una vegada que s=han tractat les mocions, es passa a tractar les preguntes presentades pel senyor Adrián 
(EU-EV). El senyor Adrián les llegeix i el batle les contesta.

1. CUQUES DEL PI

1.1. Quantes trampes sexuals (bosses amb feromones) contra la papallona del pi (Thaumatopoea
pytocampa) es van col•locar al nucli urbà de la Colònia i d=Artà durant l=any 2001?

Resposta: Si ens referim a les col•locades pels efectius d=aquest Ajuntament, al nucli urbà de la Colònia, 32. 
Al nucli urbà d=Artà, també una trentena, aproximadament. Al marge d=aquestes, molts de particulars vénen 
a cercar-ne quan arriba el temps d=instal•lar-les i les col•loquen dins les seves propietats.

1.2. En quins mesos es van col•locar?

Resposta: Una vegada que ja ha començat l=estiu, dins el mes de juliol. 

1.3. Qui les va col•locar?

Resposta:  Els operaris de la Brigada Municipal i el guarda rural.



1.4. Quins altres tractaments va realitzar o va encarregar realitzar l=Ajuntament (destrucció de bosses niu 
amb escopeta, poda, retirada i destrucció de bosses niu, fumigació)?

Resposta: Es fan tractaments diversos: les trampes sexuals, podes molt localitzades, fumigacions amb els 
productes adients, etc. Depèn de cada cas i de cada lloc on es detecten bosses o risc que n=hi pugui haver.

1.5.  En el cas de la fumigació, quins productes s=han fet servir? En quines condicions es va realitzar la 
fumigació (horari d=aplicació del producte, equipament utilitzat...)?

Resposta: Els recomanats per la pròpia Conselleria i per l'enginyera agrònoma de la Cooperativa Sant 
Salvador d=Artà (Permetrín).

En les condicions, horaris i equipaments que recomanen aquest tipus de productes.

1.6. Quines actuacions té programades enguany l=Equip de Govern per prevenir, tractar i controlar les 
cuques del pi en terrenys urbans? Més específicament, quines actuacions té previstes  l=Equip de Govern 
per prevenir, tractar i controlar les cuques del pi en arbres situats en vies, places, parcs i edificis públics, i, 
especialment, en els patis de l=Escola i de l=Escoleta de la Colònia?

Resposta: Les mateixes de cada any.

Les mateixes de cada any, depenent de les circumstàncies, els llocs i la situació de cada punt.

2. Normes subsidiàries (NS)

2.1. Quins motius reals ajornen sine die la nova aprovació inicial i la consegüent exposició pública de les 
NS?

Resposta: L=Equip de Govern i els tècnics municipals treballen en la revisió de les normes i no s=han aturat 
en cap moment de treballar-hi. Quan es tenguin propostes concretes per debatre i discutir ja s=exposaran a 
la Junta de Portaveus o en comissions informatives. També estam pendents de la redacció del Projecte 
d=impacte ambiental i del Catàleg de béns patrimonials del municipi.

2.2. Quan durà l=Equip de Govern a Plenari la nova aprovació inicial de les NS?

Resposta: Pròximament.

2.3. Ha decidit l=Equip de Govern suspendre definitivament les reunions de la Junta de Portaveus, com a 
marc per contrastar les propostes sobre les NS de les diferents forces polítiques? 

Resposta: No.

3. Disciplina urbanística 

3.1. De qui és responsabilitat que cap de les antenes de telefonia mòbil instal•lades en el municipi es 
trobessin sense llicència d=instal•lació?

Resposta: De ningú. Aquestes empreses no tenen l'obligatorietat de tramitar aquest tipus de llicència, ja que 
la concessió administrativa del servei que presten les eximeix d=aquesta tramitació.

3.2. Quines passes s=han dut a terme per resoldre aquesta irregularitat?

Resposta:  No hi ha cap irregularitat de cap classe.

3.3.  Aquest Ajuntament s=ha dirigit a la Conselleria d=Educació per sol•licitar la modificació del projecte 
d=ampliació del CP Na Caragol en el sentit que s=adapti a les NS (article 5.09.02) i que substitueixi unes 
persianes de lames de PVC per un altre sistema que elimini el PVC?

Per què no s=ha sol•licitat a la Conselleria d=Educació que substitueixi, també, les canonades i els cablatges 
de PVC que preveu el projecte per altres de materials alternatius al PVC, tal com exigeixen les NS a l =article
5.09.03: ASempre que sigui possible, s=han d=usar, preferentment, materials alternatius al PVC per a tots els 
elements constructius@?



Resposta: Perquè l=article 5.09.03 de les NS no prohibeix l=ús del PVC en les canonades i els cablatges, 
amb la qual cosa l=obra en qüestió s=adapta perfectament a la normativa municipal.

3.4. S=han executat les llicències d=obra següents? En execució? Amb les obres iniciades? No s=han iniciat? 
Es podrien obtenir aquestes llicències amb les NS actuals? Podria (si volgués l=Equip de Govern) obrir 
expedient de caducitat a aquestes llicències?

Llicència Polígon Parcel•la
125/96 16 319
390/89 23 11
131/94 20 59

19 74

Resposta: En els tres primers casos, els números d=expedient no es corresponen amb els emplaçaments; 
per tant, no es pot contestar la pregunta.

El senyor Adrián rectifica els números d=expedient i diu que el 125/96 ha de ser el 115/96, que el 131/94 ha 
de ser el 237/92, i  també diu que,  no obstant això,  el batle no contesta la segona, que està bé, i al•lega
ignorància en la quarta.

3.5. Ha presentat el Sr. Becker el projecte de demolició de la part no legalitzable de la casa de Son Coll, 
afectada per un expedient de disciplina urbanística?

Resposta: No.

3.5.1. En cas afirmatiu, quin termini té per executar la demolició?
3.5.2. En cas negatiu, realitzarà l=Ajuntament l'execució subsidiària de la demolició?

      Resposta: L=Ajuntament seguirà amb la tramitació de l=expedient tal com dicta la llei.

3.6. En quin estat es troben els 9 expedients de demolició pendents de tornar a plenari per adobar l=errada
de forma provocada per la manca de comunicació als afectats en el termini de 10 dies, de la qual vostè n=és
el principal responsable? 

Resposta: Pendent de tornar a plenari quan l=Equip de Govern ho trobi oportú.

3.6.1. Quants expedients d=infracció urbanística té paralitzats el seu Equip de Govern en aquests moments?

Resposta: Cap

6.2. Coneix les responsabilitats en què, com a batle, està incorrent per la seva actuació de bloqueig
d=aquests expedients?

Resposta: No hi ha cap actuació de bloqueig de cap expedient i el batle coneix perfectament les seves 
responsabilitats.

3.7. El regidor del PP, Sr. Francesc Forteza, que també és conegut per dedicar-se a proferir interessants 
amenaces físiques contra aquest regidor a l=entrada de la Sala, figura com a promotor d=un negoci, 
anomenat Pas a nivell, pel qual va sol•licitar una llicència d=instal•lació i d=activitat com a Abar d'una copa@ i 
va presentar, amb aquesta sol•licitud, un projecte signat pel regidor, també, Sr. Sureda. En aquest projecte 
el Sr.Sureda, en qualitat de tècnic redactor, afirmava que no eren necessàries les mesures correctores de 
renous.

3.7.1. Pot precisar el Sr. Batle a quina activitat correspon la categoria de Abar de una copa@?
Resposta: A la de bar.

3.7.2. El Sr. Batle, a la vista de la informació proporcionada pels serveis tècnics municipals (zelador i 
enginyer municipal) i del seu coneixement directe com a client ocasional del  negoci esmentat, pot confirmar 
si l=activitat del Pas a nivell s=acomoda amb la qualificació de Abar de una copa@?

Resposta:  No, perquè en el projecte presentat no es preveu l=activitat musical.



3.7.3. En el cas que no s=ajusti a aquesta qualificació, pot explicar els motius de divergència amb aquesta 
qualificació?

Resposta: Manca presentar el projecte d=activitat musical complementària.

3.7.4. Si no s=ajusta a la categoria de Abar de una copa@, pot el Sr. Batle especificar quina és la categoria a 
la qual s=ajustaria l=activitat del Pas a nivell?

Resposta: No es pot especificar la categoria, perquè depèn del tipus d=activitat musical que es preveu en el 
projecte.

3.7.5. Compleix elAPas a nivell amb l =equipament i les especificacions tècniques pertinents per a un negoci 
amb la qualificació corresponent a les activitats que, realment, duu a terme?

Resposta: Encara no.

3.7.6. Malgrat el projecte tècnic del Sr. Sureda, sembla que el local Pas a nivell sí necessitava la
insonorització. Quines obres d=insonorització s=han realitzat o es realitzen?

Resposta: Segons els informes tècnics, actualment s=està insonoritzant la teulada.

3.7.7. Aquestes obres tenen projecte tècnic? 

Resposta: No.

3.7.8. Una vegada realitzades aquestes obres, el Pas a nivell complirà les condicions mínimes exigibles a 
un negoci de la qualificació corresponent a les activitats que, realment, duu a terme?

Resposta: Això se sabrà quan les hagin dut a terme.

3.7.9. El fet d=haver sol•licitat una llicència d=instal•lació i d=obertura per a un negoci de categoria inferior a la 
corresponent a les activitats que realment es duen a terme, sposa alguna diferència en quant a l=import que 
s=ha de pagar per les llicències sol•licitades? En cas afirmatiu, de quin import?

Resposta: No, perquè la categoria de bar no està condicionada per l=activitat musical que es dugui a terme.

3.7.10. I en quant a l=IAE? De quin import?

Resposta: Tampoc, perquè l=epígraf de l=IAE s=aplica segons la categoria del bar.

3.7.11. El Sr. Batle qualifica com a correcta la tramitació del negoci Pas a nivell? Estan al nivell del què es 
pot exigir a qualsevol ciutadà i, més encara, a un regidor?

Resposta: Sí; durant el transcurs de la tramitació de qualsevol expedient, tant si és regidor com no,  es 
poden fer modificacions fins a la concessió de la llicència definitiva.

3.7.12. En cas negatiu, com explica que els serveis tècnics municipals no hagin detectat els problemes fins 
que no han arribat les queixes dels veï ns?

3.7.13. Per canviar de tema, el Pla d=actuació comercial promourà comportaments com el que ens mostren 
aquests dos regidors del PP?

Resposta: Sense comentaris.

4. Pla d=actuació comercial

4.1. Quan tendrem accés, els membres de l=oposició, al Pla d=actuació comercial que va ser, recentment, 
presentat i publicitat a la premsa?

Resposta: Quan en tenguem les còpies respectives.



4.2. Li sembla normal, al Sr. Batle, que els regidors de l=oposició haguem de demanar aquest tipus de 

documentació i que ens enterem per la premsa de la seva presentació? 

Resposta: Els regidors de l=oposició en poden estar, perfectament, assabentats, perquè prest farà un any 
que la possibilitat d=elaborar aquest pla es va fer pública, precisament arran de les dues reunions en què es 
presentà el projecte de remodelació dels carrers de Ciutat i d'Antoni Blanes, detonant que va fer possible la 
redacció d=aquest pla per part de PIMECO i de la Direcció General de Comerç. 

5. Pla de moderació del trànsit
El Sr. Batle ja té un exemplar del Pla de moderació del trànsit redactat per un equip tècnic contractat per la 
DG de Mobilitat i Educació Ambiental de la Conselleria de Medi Ambient, atenent la sol•licitud d=aquest
Ajuntament, que en el seu moment va aprovar una moció en aquest sentit presentada per aquest regidor.

5.1. Quina utilitat li pensa donar, el Sr. Batle, al pla esmentat? Quina difusió té prevista?

Resposta: Fa tres mesos que esperam per fer la presentació formal d=aquest pla i s=han fet requeriments 
reiterats Bformals i verbals- a la Direcció General de Mobilitat i Transports, perquè vénguin a fer-la.

Posar el pla a exposició pública i assabentar les entitats ciutadanes i la ciutadania en general de la seva 
existència, perquè puguin opinar i fer els suggeriments oportuns.

5.2. Recentment, el Sr. Batle ha llançat la idea de promoure una consulta amb veï ns i comerciants dels 
carrers de Ciutat i d=Antoni Blanes sobre el grau de conversió en zona de vianants de les vies esmentades. 
No creu el Sr. Batle més raonable que aquesta consulta es faci després d=afavorir una millor informació, una 
visió més de conjunt, com la que pot donar aquest Pla de moderació del trànsit?

Resposta: Sí.

5.3. No creu, fins i tot, que seria millor ampliar l=àmbit de la consulta i fer una proposta més global a causa 
de les repercussions que cada actuació parcial sobre el trànsit té sobre el conjunt?

Resposta: Sí.

6. Temporal

6.1.Quin personal municipal va atendre l=oficina per recollir dades sobre els danys de la ventada de l=11 de 
novembre i per oferir als damnificats informació sobre les subvencions a les quals podien acollir-se?

Resposta:  A Artà: Pep Donoso i Maribel Reche.
I a la Colònia de Sant Pere: Maite Jaume.

6.2. Com va contractar-se aquest personal municipal?

Resposta: El personal d=Artà ja formava part de la plantilla de personal d=aquest Ajuntament.
El personal de la Colònia de Sant Pere es va contractar mitjançant un contracte d=obra.

6.3. Quina duració tenia el seu contracte? 

Resposta: El contracte està vigent fins que l=obra no es doni per finalitzada.

6.4. Segueix oberta aquesta oficina? 

Resposta: Sí.

6.5. En cas negatiu, segueix contractada per l=Ajuntament la persona que duia aquesta oficina?

Resposta: -

6.6. En cas afirmatiu, quines feines realitza després de 5 mesos després d=haver passat el temporal?

Resposta: Les mateixes que feia i d=altres que s=han afegit.



6.7. En cas que, d=una manera o una altra, aquesta persona estigui contractada, qui l=ha contractat? 
Mitjançant quin tipus de contracte? Quina és la seva durada? I quin és el seu objecte?

Resposta: Aquesta persona ha estat contractada per la Comissió de Govern.
La resta de preguntes ja han estat contestades en les anteriors contestacions.

7. Política de contractació

7.1. Segons les dades facilitades pels serveis de comptabilitat municipal, l=empresa Electro Hidràulica ha 
facturat, durant els darrers anys, 92.993.806 PTA (sense incloure les obres d=instal•lacions del Teatre 
Municipal).

1998 1999 2000 2001 Sense obres 
del Teatre 
Municipal

Total Mitjana anual

Electro
Hidràulica

21.544.892 20.950.616 25.710.650 24.787.648 92.993.806 23.248.451

7.1.1. Quantes d=aquestes obres (la majoria corresponents a obres de manteniment, reparacions diverses i, 
també, de diferents instal•lacions d=equip elèctric i de fontaneria) ho han estat per contractació directa?

Resposta: Totes aquelles obres que no han estat contractades mitjançant un altre tipus de contractació.

7.1.2. Quins criteris d=adjudicació fa servir l=Equip de Govern en aquests casos?

Resposta: Depèn de les característiques de cada obra. Aquesta empresa té efectius humans, tècnics i 
materials de contrastada solvència com per atendre les demandes municipals amb la màxima promptitud i 
eficàcia, que és el que interessa. Amb aquests criteris se li contracten totes aquelles feines de manteniment 
i de reparació que l=electricista, el llanterner o la Brigada Municipal, per múltiples motius, no poden fer tots 
sols.

7.1.3. No hi ha cap altra empresa que pugui dur a terme cap d=aquestes actuacions?

Resposta: A nivell local i comarcal, no en coneixem d=altra amb tantes possibilitats, prestacions i eficàcia 
com aquesta.

7.1.4. Amb aquests imports, no es podia haver creat un servei municipal capaç de realitzar aquestes obres? 

Resposta: Quan l=Equip de Govern es va plantejar aquest supòsit, ja fa uns anys, es veia, clarament, 
deficitari en comparació a l=actual sistema de manteniment. 

7.2. També durant els passats 4 anys l=empresa Espai CB, propietat, entre d=altres, del Sr. Carrió, que té un 
contracte de prestació de serveis com a arquitecte municipal dos dies per setmana amb aquest Ajuntament, 
ha facturat a aquest Ajuntament treballs per un import de 37.919.550 PTA, a una mitjana de 9.479.887 PTA 
anuals. Només al darrer any han contractat projectes amb altres dos gabinets d=arquitectes diferents.

Any 1998 1999 2000 2001Total Mitjana anual
Espai  CB 10.794.698 8.471.257 7.574.010 11.079.585 37.919.550 9479887.5

7.2.1. Quants dels encàrrecs realitzats per ESPAI CB han estat per adjudicació directa?

Resposta: Tots.

7.2.2. Quins criteris d=adjudicació ha fet servir l=Equip de Govern en aquests casos?

Resposta: Criteris d=oportunitat i eficiència.

8.1.3. No hi havia cap altre despatx d=arquitectura capaç de realitzar cap d=aquests encàrrecs?



Resposta: Se suposa que sí, però la resposta als encàrrecs duts a terme fins ara ha estat satisfactòria i, per 
això, es continua comptant amb aquest gabinet.

8.1.4. Amb aquests imports, no es podia haver creat un servei municipal capaç d=haver redactat i 
desenvolupat els projectes? 

Resposta: No, ni molt manco, resultaria molt més costós.

8.1.5. Per què en comptes de crear un gabinet municipal d=urbanisme amb personal fix en plantilla l=Equip
de Govern segueix perseverant en un model que ha demostrat, de sobres, el seu baix rendiment (per 
exemple, en la deficient revisió de les NS, en curs, o la millorable sanció de la indisciplina urbanística, o,
fins i tot, la tramitació de les sol•licituds de llicència) i ha contractat una segona arquitecta municipal amb 
contracte de prestació de serveis? 

Resposta: Perquè l=Equip de Govern ho ha considerat oportú.

8.1.6. No és més bé que l=Equip de Govern ha renunciat a Agovernar@ el gabinet municipal d=urbanisme i 
delega en el Sr. Carrió, i a la seva conveniència particular, des de la contractació del personal fins a 
l'organització interna del propi gabinet?

Resposta: No. 

9. Obres dels carrers de Ciutat i d=Antoni Blanes

9.1. A l=acta del plenari que va aprovar aquest projecte es recull el compromís de l=Equip de Govern 
d=adaptar l=acabat final del carrer al contingut del Pla de moderació del trànsit, que recentment ens ha fet 
arribar la Conselleria de Medi Ambient i que l=ha redactat a sol•licitud d=aquest Ajuntament. Pot explicar el 
senyor batle en què han consistit aquestes adaptacions?

Resposta: El projecte que s=està executant s=adapta molt bé a l=esperit del Pla esmentat i pretén els 
mateixos objectius. Que s=empri un tipus de paviment o un altre, o que tengui una disposició diferent, quan 
els carrils d=entrada i de sortida estan ben delimitats tant per a vehicles com per a vianants, no creim que 
sigui gaire rellevant. I més quan es juga amb distints tipus de paviments que advertiran de l=entrada al nucli 
urbà, com es pensa fer. 

9.2. Pot explicar el senyor Batle per què s=ha configurat un paviment diferenciat (dues voravies enrajolades 
amb pedra de Binissalem i un carril central de llambordins de formigó fratasat) entre el començament del 
carrer de Ciutat i la confluència amb la Gran Via, contravenint el que recomana el Pla de moderació del 
trànsit@ (pàg. 129-130)?

Resposta: Precisament per això, i sense contradir allò que recomana el Pla en qüestió.

9.3. Pot justificar el senyor batle el preu abusiu que figura a la partida de la pedra de Binissalem, 19.325 
PTA/m2 instal•lada, quan les tres empreses que s=hi dediquen a Artà donen uns preus en torn a les 
9.000/10.000 PTA/m2 sense instal•lar, abans de parlar de descomptes per motiu de la gran superfície (1908 
m2), i amb uns estàndards de qualitat molt superiors, als qual caldria afegir unes 2000-3000 PTA 
d=instal•lació?

Resposta: Això són suposicions d=aquest regidor que s=empren demagògicament i sense cap 
fonament de cap classe. El batle s=atén i s=empara en les justificacions dels tècnics redactors del projecte 
aprovat. Els correspon a ells -com a tècnics qualificats que són i redactors del projecte- proposar els 
materials que s'han de col•locar, les seves prestacions i la previsió dels costos. 

El senyor Adrián diu que el batle no respon.

9.4. Com explica el senyor batle que cap de les empreses licitants (tampoc l=adjudicatària Melchor Mascaró) 
s=hagi adonat de les errades de les partides 7.2 i 8.2?

Resposta: Aquesta pregunta l=ha de formular a les empreses corresponents, ja que aquestes no ens han 
informat sobre aquests suposats errors.



9.5. Com explica el senyor batle que es pretengui cobrar als veï ns del carrer d=Antoni Blanes les 
contribucions especials incloent-hi les partides de la pedra de Binissalem, quan en aquest carrer no s=ha
posat ni un metre quadrat d=aquest material?

Resposta: Perquè es tracta d=un únic projecte i d=un únic expedient de contribucions especials, un projecte 
global els càlculs del qual també són globals.

El mòdul aplicat del valor cadastral diferencia la quota que han de pagar els immobles dels carrers 
esmentats, per la qual cosa els immobles del carrer d'Antoni Blanes tenen uns valors cadastrals menors als 
del carrer de Ciutat (factor d=ubicació).

9.6. Com explica el senyor batle que unes obres previstes per impulsar el comerç local s=hagin realitzat, 
íntegrament i exclusivament, per empreses externes i que, a més, ofereixen uns preus en el cas de 
l=empedrat molt més barats que els dels projecte que vam aprovar seguint uns informes tècnics que, una 
vegada més, han demostrat la seva poca fiabilitat?.

Resposta: Simplement perquè cap empresa local es va presentar en el procés de licitació de l=obra, s=hi
presentaren empreses de fora d=Artà.

Acords

1. Aprovar, per unanimitat, les actes corresponents a les sessions de 29 d=octubre de 2001, 29 de 
novembre de 2001 i de 9 de gener de 2002.

2. Acordar, per unanimitat:

2.1. Incoar el preceptiu expedient administratiu contradictori per recuperar d'ofici la possessió del bé de 
domini públic, i destinat a ús públic municipal, que no és altre que el camí situat al paratge denominat el 
Caló, on s'ha instal•lat una tanca metàl•lica que impedeix el pas dels veï ns. S'ha de tramitar aquest 
expedient en la forma que es preveu legalment fins que el Ple decideixi adoptar els acords que permetin, si 
s'escau, la recuperació efectiva de la possessió del domini públic usurpat.

2.2. Sotmetre a vista l'expedient i l'audiència a la persona interessada que ocupa il•legalment, sense cap 
mena d'autorització, mitjançant la tanca metàl•lica instal•lada en el camí d'ús públic veï nal esmentat, perquè 
en el termini de deu dies pugui al•legar allò que consideri pertinent en defensa del seu interès.

2.3. Facultar el batle perquè subscrigui tots aquells documents que siguin necessaris en ordre a l'efectivitat i 
l'execució plenes dels acords anteriors.

3. Acordar,  per 7 vots a favor (UIA, PSOE i UM) i 2 vots en contra (PP i EU/EV), que representa la majoria 
absoluta que requereix l'article 47-3.h de la LRBRL per a aquest tipus d'acord:

3.1. Estimar parcialment els recursos i les al•legacions presentats contra l'establiment, per part de
l'Ajuntament, de contribucions especials per finançar les obres de Remodelació i pavimentació dels carrers 
de Ciutat i d'Antoni Blanes, en allò que fa referència a l'absència de motivació, ja que es troba a faltar, en 
l'expedient, una justificació o un estudi amb relació a l'opció o la determinació del percentatge a repercutir, 
que en aquest cas és del 90 %.

3.2. Considerar que el repartiment 90 % - 10 % s'ajusta a la realitat i que és motivat perquè el benefici que 
se'n deriva de les obres de millora i d'embelliment dels dos carrers repercuteix, especialment, sobre els 
propietaris dels immobles que tenen façana en aquests carrers, la qual cosa fa que sigui singularment 
rellevant l'augment del valor dels immobles per la millora urbanística, la plusvàlua evident en aquests 
terrenys i les edificacions que només els afecta, i no a la resta de la comunitat.

3.3. Rebaixar la quantitat de 88.420, 32€(14.711.903 PTA) -corresponent a la partida de jardineria i de 
mobiliari urbà-  de la quantitat a finançar mitjançant la imposició de contribucions especials entre les 
persones beneficiades en el projecte de Remodelació i pavimentació dels carrers de Ciutat i d'Antoni 

Blanes, en concepte de subvenció atorgada per l'Ajuntament.

3.4. Aprovar, en conseqüència, les modificacions dels apartats dels acords d'imposició i d'ordenació que es 
deriven de les al•legacions i dels acords als quals s'ha arribat amb l'associació de propietaris dels carrers de 
Ciutat i d'Antoni Blanes, que s'han de redactar de la manera següent:



- El cost total previst de les obres es fixa en 1.043.747,66€(173.664.998 PTA) i el cost suportat per 
l'Ajuntament, en 27.550,91€(4.584.086 PTA), després d'haver deduï t les subvencions que es reben del 
Consell de Mallorca, de la Conselleria d'Economia, Comerç i Indústria i de l'Ajuntament, que s'apugen a 
la quantitat de 768.238,54€(127.824.138 PTA).

- La quantitat que s'ha de repartir entre les persones beneficiades, la qual constitueix la base imposable 
de les contribucions especials, ha de ser el 90 % del cost total de les obres, després d'haver deduï t les 
subvencions que es reben del Consell de Mallorca, de la Conselleria d'Economia, Comerç i Indústria i 
de l'Ajuntament, que s'apugen a la quantitat de 247.958,21€(41.256.774 PTA).

- Aprovar la relació de subjectes passius i de quotes individuals que resulten d'aplicar els mòduls 
establerts a la base imposable, i que fan referència a cadascun dels immobles i dels propietaris 
afectats, tal com s'especifica en l'annex 1.

3.5. Aprovar el text definitiu dels acords esmentats, amb les correccions i les rectificacions que s'expressen 
en l'acord anterior, que s'han d'incloire en el text íntegre que figura com a annex 2 a aquest acord.

3.6. Publicar el text íntegre d'aquest acord, amb el text definitiu dels acords d'imposició i d'ordenació 
concrets, en la forma que preveu l'article 17.4 de la LRHL. 

4. Modificar, per 8 vots a favor (UIA, PSOE, UM i EU-EV) i 1 en contra (PP), els articles 6-l i 7-d del plec de 
condicions economicoadministratives que regeixen l=explotació del bar cafeteria del Poliesportiu de Na 
Caragol, la redacció dels quals quedaria de la manera següent:

- Article 6-l: "Neteja, tres vegades per setmana, de la pista exterior i de les tres pistes de tennis, així com de 
les futures ampliacions que es puguin dur a terme durant la vigència d'aquest contracte".

- Article 7-d: "L'Ajuntament dóna al concessionari el 25 % de la recaptació mensual, en concepte de 
l'arrendament de pistes, i les quotes dels abonats a les pistes de tennis, de manera que el concessionari 
s'assegura un mínim de 9.916,70€ (1.650.000 PTA) anuals per aquest concepte". 

- Article 7-d1: "Si la quantitat anual recaptada en concepte del 25 % supera la quantitat de 9.916,70 €,
l'excedent s'ha de repartir, el 50 % entre el concessionari i l'Ajuntament". 

5. Acordar, per unanimitat:

5.1. Afegir-se a la campanya "Documents plurals", que propugna la incorporació als documents nacionals 
d'identitat, passaports, permisos de conduir, targetes de resident estranger i tota altra documentació 
personal de les llengües espanyoles diferents del castellà que són oficials d'acord amb els estatuts
d'autonomia, sense excloure l'ús addicional de les llengües que, tot i no ser oficials d'acord amb els estatuts
d'autonomia, es beneficien igualment del mandat constitucional de respecte i protecció de la diversitat 
lingüística espanyola.

5.2. Instar tot els grups parlamentaris del Parlament de les Illes Balears a presentar a la Mesa del 
Congrés dels Diputats una proposició de llei sobre l'ús de les llengües espanyoles als documents nacionals 
d'identitat, passaports, permisos de conduir, targetes de resident estranger i tota altra documentació
personal.

5.3. Fer arribar aquesta moció al Parlament de les Illes Balears (M. Hble. Sr. Maximilià Morales i Gómez, 
president del Parlament de les Illes Balears, Palau Reial, 16, 07001 Palma), a la seu del Govern central al 
Palau de la Moncloa (Excm. Sr. José María Aznar López, president del Govern, Complejo de la Moncloa, 
Puerta de Hierro, s/n, 28071 Madrid; Excm. Sr. Juan José Lucas Jiménez, ministre de Presidència, 
Complejo de la Moncloa, Puerta de Hierro, s/n, 28071 Madrid), al Ministeri d=Interior (Excm. Sr. Mariano 
Rajoy Brey, vicepresident primer i ministre d=Interior, C/ Amador de los Ríos, 7, 28010 Madrid), al Ministeri 
d=Afers Exteriors (Excm. Sr. Josep Piqué i Camps, ministre d=Afers Exteriors, plaza del Marqués de 
Salamanca, 8, 28071 Madrid), a la Presidència del Congrés dels Diputats (Excma. Sra. Luisa Fernanda 
Rudi Úbeda, presidenta del Congrés dels Diputats, carrera de San Jerónimo, s/n, 28014 Madrid) i a 
Organització pel Multilingüisme (apartat de correus 107, 08560 Manlleu).

6. Aprovar, per unanimitat, les gratificacions del personal esmentat per un import de 4.961,35 €.

7. Acordar, per 7 vots a favor (UIA, PSOE i UM), 1 en contra (EU) i 1 abstenció (PP):



7.1. Aprovar el pressupost  d=aquesta corporació per a l=exercici de 2002, que tant en despeses com en 
ingressos s=apuja a la quantitat de 9.406.953.51 €.

7.2. Aprovar les bases d=execució i la plantilla de personals tal com estan redactades.

7.3. Exposar al públic aquest acord mitjançant un anunci en el BOIB.

(Incloure, per unanimitat, el punt "8. Ratificació, si s'escau, de l'acord de la Comissió de Govern amb data 
04-02-2002 per consolidar l'ocupació eventual i la funcionarització de personal de l'Ajuntament d'Artà" en 
l'ordre del dia.)

8. Ratificar, per unanimitat, l'acord de la Comissió de Govern amb data 04-02-2002 per consolidar 
l'ocupació eventual i la funcionarització de personal de l'Ajuntament d'Artà.

El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

Vist i plau
El batle


